
 

 

 

Něco z historie oddílu badmintonu TJ Sokol Křemže – dresy. 

 

V současné době zažívá oddíl badmintonu další z úspěšných období.Nejen v soutěžích 

jednotlivců – řada medailových umístění Berana,Kukače,Matouškové,L.Koudelkové či 

V.Jirovce. Úspěšní jsme i v soutěžích družstev.Vítězství v Krajském přeboru smíšených druž-

tev I.třídy dospělých – již čtvrté za sebou a plánovaná účast na baráži o postup do ligové sou-

těže nás přivedla na myšlenku vyfešákovat tým novými dresy,které by ukázaly,že jsme hrdí 

na příslušnost k oddílu a městysi.Už zakrátko se jimi budeme pyšnit.To mne přivedlo 

k zamyšlení,jak jsme se prezentovali v průběhu celé historie oddílu. 

 Když jsme začínali v první polovině sedmdesátých let XX.století patřil badminton k tak 

zvaným „bílým“ sportům.Dlouhá léta jsme četli v propozicích poznámku,že vyžadován je 

úbor výhradně bílý.Později se připouštěly „přiměřené“ barevné doplňky – třeba barevná 

ozdoba lemu rukávu.Pamatuji turnaje,kdy pořadatel vykázal ze hřiště hráče v barevném 

tričku.Byly ojedinělé výjimky kdy se v propozicích připouštělo i jiné zbarvení 

oblečení.Například v Křemži při Vánočním turnaji mixů se hrávalo ve velké zimě,mnohokrát 

se „kouřilo“ od pusy a hráli jsme v kulichu a rukavicích.Sehnat bílou teplákovou soupravu 

bylo za vlády komunistů nemožné.A tak v našich propozicích jsme psávali – Úbor nemusí být 

bílý ale musí být teplý!  

 A tak na prvních snímcích vidíte první tým dospělých v bílých tričkách.Koncem 

sedmdesátých let minulého století byl TJ Sokol Křemže poměrně velkou jednotou s řadou ak- 

tivních oddílů – ZRTV,Orientační běh, Turistika,Badminton,Tenis,Odbíjená,Kopaná,Lední 

hckey / ano hockey/,Lyžování,Horská služba.Vedení jednoty tenkrát nechalo vyhotovit vla-

ječky,které si kapitáni při utkáních družstev navzájem předávali / ano – tenkrát se ještě konal 

nástup družstev před utkáním,pozdravení,předání upomínkových vlaječek i pozdrav hráčů 

obou týmů/.A zároveň s vlaječkami byla vydána emise znaků TJ Sokol Křemže.Byly trojúhel- 

níkové s Křemežskou šipkou uprostřed.Byly nažehlovací a rádi jsme se jimi pyšnili na tričku 

či bundě tepláků.Za pár let nato jsem pořídili už speciální znak Sokola Křemže,který nám 

tiskli na stále ještě bílá tička v Artypě Holubov v rámci sponzorství.A za krátký čas jsme už 

nosili trička skutečně s přiznáním sponzora – byl jím pan Janda . 

  To už se také uvolnilapřísná pravidla,trička se zabarvila,začaly se nosit znaky nejen sponzo - 

rů,ale i různých akcí.A tak se v šatníku některých z nás objevila i trika se znakem Českého 

badmintonového svazu,první naši reprezentanti ukázali reprezentační trička.Začaly se nosit 

trička distributorů sportovního vybavení, trička různých firem i trička, která si přiváželi hráči 

z různých soustředění či badmintonových kempů.Často se nosila trika z „desetibojů“,veterán-

ských turnajů,ale i turnajů z Evropy či světa.Na kurtech v Křemži se objevily i dresy jiných 

oddílů- ať už v nich byli oblečeni hosté,nebo naši hráči.Častým „dodavatelem“ takových 

dresů byla M.Koudelková,která hrávala najen v Čechách,ale i Německu,Rakousku či 

Dánsku.Taky jsme často nosili trika,která s badmintonovou tematikou vůbez nesouvise-

la.Zkrátka cítili jsme se v nich dobře. 

 K tomu nejlepšímu do čeho jsme se oblékali pak patřila trička reprezentační pyšnící se 

Českou  vlajkou.Ale úplně nejradši máme trička se znakem Křemže na rukávu.První takovou 

nádheru jsme si pořídili na baráž o ligu v roce 2012. 

 A nejnovější serii oddílovách trik si pořizujeme i letos opět na baráž o ligu. 

 

A teď už si prohlídněte bohatou fotodokumentaci. 

 

 



   

 

Tohle je první foto družstva dospělých.Úbor výhradně bílý,jen Koudelkovi mají oddílové 

tepláky.Bílé se sehnat pochopitelně nedaly. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Tyhle teplákové spouravy  byly svědkem našich prvních vítězství. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V úboru výhradně bílém jsme skutečně hráli,soupeř má přiměřený barevný doplněk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ten hráč úplně vlevo má na bundě zmiňovaný trojúhelíkový znak Sokola Křemže.Prohlédněte 

si ho na následujícím obrázku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Tohle byl znak,který nám na trička natiskla Artypa Holubov. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tyhle trička už zařizoval pan Podpěra v Č.Budějovicích. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tahle trička byla ve dvou barvách a na přední straně měla nevelký nápis Merco – firma,která 

obchodovala se sportovním vybavením. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


